
راه  سعادت

فيلمنامه »كوروش كبير« به نويسندگي مسعود جعفري جوزاني رونمايي شد

كارگردان »شير سنگي« به دنبال ساخت »كوروش كبير«
   آرمان محمدي

رونماي�ي از فيلمنام�ه »ك�وروش كبي�ر« به نويس�ندگي 
مس�عود جعف�ري جوزان�ي، ب�ار ديگ�ر صحبت هاي�ي 
را درب�اره چرايي و علت س�اخت ي�ك فيلم س�ينمايي با 
محوري�ت اي�ن ش�خصيت ب�ر س�ر زبان ه�ا انداخ�ت. 
س��ال هاي زيادي اس��ت كه هاليوود با رويكرد و خوانش��ي كه 
تأمين كننده انتفاع تفكر و متجانس با سياست هاي اربابان حاكم 
بر آن باش��د به بازتعريف و بازنمايي تمدن و چهره ملل مختلف 
جهان دست مي زند. از سوي ديگر اگر ملت و كشوري در مقابل 
دستورات و اشارات چش��م و ابروي تنها موجودات فهيم، عاقل، 
منطقي، قوي و رويين تن دنيا كه هم��ان امريكايي هاي مو بور 
چش��م آبي هس��تند، كُرنش نكنند و بخواهند قد راست كنند؛ 
آن وقت همي��ن كارخانه مول��د ابرقهرمان و شكس��ت ناپذير از 
آنها و تمدن ش��ان چهره اي در قواره كاراكترهاي فيلم سخيف 
و بلاهت آميز »300« و يا ق��دري متمدنانه تر، از آنها انقلابيوني 
سرشار از عصبيت و بربريت همانند كاراكترهاي فيلم متوهمانه 
»آرگو« به جهاني��ان معرفي مي كنند. آنقدر به سانس��ور اخبار 
و واقعيات جاري در بطن آن جامعه با چاش��ني تصويرس��ازي 
اغراق آميز و مجعول مي پردازند كه برخي گمان كنند در كشور 
ما هنوز مردم سوار بر ش��تر و الاغ هس��تند و به دليل مسلمان 
بودنشان ظاهري همچون اعراب باديه نشين دارند! شايد ساخت 
و توليد فيلم سريال هايي همانند همين فيلم »كوروش كبير« 
كه جعفري جوزاني فيلمنامه آن را نوشته و از آن رونمايي كرده 
بتواند تا حدودي چهره واقعي امروز و حقيقت تمدن ديروز ايران 

و ايراني را به غربي هاي خودپسند و متكبر معرفي كند و نمايش 
دهد. شايد اظهارات مسعود جعفري جوزاني كه پيشتر با ساخت 
آثاري همچون فيلم س��ينمايي »شير س��نگي« و يا سريال پر 
مخاطب و جذاب »در چش��م باد« پس داده بهتر و گوياتر باشد 
براي لزوم و چرايي س��اخت اين فيلم كه مي گويد: »ملت بزرگ 
ايران نشان داده اس��ت كه هيچ گاه نااميد نمي شود، زماني كه 
درباره كوروش حرف مي زنيم هرچند مستندات ناقصي درباره 
او در تاريخ وجود دارد، اما مي توانيم با تمام وجود اين شخصيت 

را حس كنيم. 
زماني كه س��اخت اين پروژه آغاز ش��ود، دو كتاب بعدي اين 
مجموعه نيز منتشر مي شود. كوروش به فرهنگ و زبان مردم 
احترام مي گذاشت. او هرگز شمشميرزن خوبي نبود و اين كاملًا 
برعكس شخصيتي مانند اسكندر است. كوروش هيچ گاه به فكر 
جهان گشايي نبود و اين مردم بابل بودند كه دروازه هاي اين شهر 

را روي او باز كردند، او به پيروان تمام اديان آزادي داد.«

يك هفته قبل بود كه خبري درباره ماجراي دختر جواني كه از 
سوي يك كارگردان سينما مورد تعرض قرار گرفته بود و البته 
بعد از پيگيري قضايي توانست حكم محكوميت كارگردان را 

هم بگيرد، منعكس شد. 
انتشار آن خبر مواجه شد با ش��بهه برخي مخاطبان و طرح 
پرس��ش درباره آنچه فري��ب دختر جوان قلمداد ش��ده بود. 
سؤال اين مخاطبان اين بود كه چطور مي شود دختري جوان 
و دانشجو آن هم در روزگار ما به راحتي فريب يك كارگردان 

هوسباز را بخورد؟
براي يافتن پاسخي به اين پرسش به سراغ دختري كه به وي 
تعرض ش��ده بود، رفتيم. اين دختر كه از اينجا به بعد وي را 
»ع« مي ناميم، كوشيد با اش��اره به خاستگاه خانوادگي اش و 
البته چگونگي آشنايي با كارگردان موردنظر، به اين پرسش 

پاسخ دهد. 
»ع« گفت: من يك ده��ه هفتادي و متول��د 1374 در يكي 
از شهرهاي جنوبي كشور هس��تم. پدرم مرد معتقدي است 
و خان��واده اي مذهبي دارم كه همواره م��ا را به رعايت اصول 
اخلاقي تش��ويق كرده  است. به دليل ش��غل پدرم و به دليل 
سكني گزيدن در يك مجتمع ارگاني حتي در خانه پدري ام 
ماهواره هم نداش��تيم. من از نوجواني با فضاي هنر و ادبيات 
مأنوس بودم و بعد از آنكه در سال 93 در رشته حسابداري در 
دانشگاه آزاد شهري حوالي تهران پذيرفته شدم، در خوابگاه 
دانشجويي مستقر ش��دم و در كنار تحصيل بد نديدم علاقه 

خودم را به بازيگري از طريق آكادميك دنبال كنم. 
اين دختر جوان با اشاره به موافقت نكردن  ابتدايي پدرش با 
تحصيل بازيگري اش بيان كرد: ب��ه هر حال نگاه خانواده من 
طوري بود كه در ابتدا موافق حضور من در اين حيطه نبودند، 
اما بعد از مدت ها گفت وگو با پدرم بالاخره ايش��ان را راضي 
كردم و ايش��ان هم بعد از آمدن به ته��ران و تحقيق در ميان 
آموزشگاه هاي مختلف به سراغ آموزشگاه آقاي بازيگر رفت 
و در آنجا ثبت نام كرديم؛ ]منظور از آقاي بازيگر همان بازيگر 
برخي از آثار تاريخي سال هاي ابتداي انقلاب و آثار مناسبتي 

سال هاي اخير است.[
»ع« درباره آش��نايي خود با كارگردان متجاوز اظهار داشت: 
در اين آموزشگاه سه ترم تحصيل كردم. ترم آخر تحصيل در 
آموزشگاه كه مقارن با ابتداي س��ال 94 بود، مشغول اجراي 
تئاتري بودم كه آن كارگردان س��روكله اش در اجرا پيدا شد 
و بعد از تماشاي اجرا گفت براي بازي در پروژه جديدش كه 
»قو« نام داش��ت، قصد دارد از من استفاده كند و اين ابتداي 

آشنايي ما بود. 
وقتي از اين دختر جوان پرسيديم كه آيا درباره اين كارگردان 
با مدير آموزش��گاهش يعني هم��ان آقاي بازيگر مش��ورت 
نكرده، وي گفت: اتفاقاً هم با مش��اور ايش��ان در آموزشگاه و 
هم با استادمان در آموزشگاه كه يكي از چهره هاي بنام تئاتر 
است درباره اين كارگردان صحبت كردم و هر دوی ايشان را 
تأييد و مرا تشويق كردند به همكاري وگرنه من هم كه آدمي 
نبودم بي تحقيق درباره سوابق كارگردان پاسخ مثبت دهم... 
مرتب به بهانه آش��نايي با كاراكتر و دورخواني فيلمنامه دور 
هم جمع مي شديم و در اين مدت ايشان مرتب مرا به عنوان 
بازيگر اصلي فيلم »ق��و« معرفي مي ك��رد؛ فيلمي كه طبق 
ادعاي ايشان بنا بود با سرمايه گذاري يك آلماني توليد شود! 
در نهايت نيز به بهانه يكي از همين جلسات كاري، آن اتفاق 

شوم برايم رقم خورد. 
»ع« با اشاره به وضعيت روحي خرابش در روزهاي بعد از آن 
اتفاق گفت: بعد از آن اتفاق حدوداً 10 روزي طول كشيد تا از 
ايشان شكايت كنم؛ دليلش هم اين بود كه در شوك روحي 

بدي به سر مي بردم. 
اين دختر ج��وان درباره چرايي اعتراض��ش به حكم صادره 
علي��ه كارگردان متجاوز كه 100 ضربه ش��لاق و دو س��ال 
محروميت از فعاليت هاي هنري است، گفت: اعتراض كردم 
چون فكر مي كردم آسيبي كه ايش��ان به من زده به شدت 
بالاتر است. ايشان نه تنها با آبروي من بازي كرد كه با آبروي 
پدر و خانواده ام هم بازي كرد. حتي در خوابگاه دانشجويي 
هم از آزارهاي ايش��ان در امان نبودم. اي��ن را بگذاريد كنار 
تهديدات مختلفي كه از جانب ايش��ان حين آغاز پيگيري 

قضايي شكل گرفت. 
»ع« تأكيد كرد: من به لحاظ روحي به شدت آسيب ديده ام 
و اين آس��يب ديدگي حالا حالاها با من اس��ت، پس نبايد 
به من خرده بگيرند كه چرا در پيگيري ش��كايتم اين قدر 

راسخ هستم.
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نما | حسین  کشتکار

دغدغه هاي محيط زيستي مقام معظم رهبري دستمايه ساخت مستند شد

»باغ هاي گمشده« تهران؛ تصويري از يك فاجعه محيط زيستي
  محمد صادق عابديني

پيرو اعلام نگران�ي مقام معظ�م رهبري درب�اره وضعيت 
محيط زيست و از بين رفتن منابع طبيعي تهران و مشهد، 
شبكه مستند سيما دس�ت به كار ش�د و اولين مستند بر 
اين مبنا با عنوان »باغ هاي گمشده« توليد و رونمايي شد. 
به مناسبت روز درختكاري، مراسم رونمايي از مستند »باغ هاي 
گمشده« محصول شبكه مستند س��يما به كارگرداني هادي 
آفريده روز گذشته در موزه سينما برگزار شد. امير تاجيك، مدير 
شبكه مستند سيما درباره توليد مس��تند »باغ هاي گمشده« 
گفت: ايده  اوليه  اين مستند به جلسه سال گذشته رهبر انقلاب 
با مسئولان نظامي، فرهنگي و محيط زيستي شكل گرفت. در 
آن جلس��ه دغدغه تخريب محيط زيست به صراحت بيان شد 
و دو ش��هر تهران و مش��هد درباره اين موضوع مورد مثال بود، 
بنده نيز افتخار حضور در اين جلسه را داشتم. به همين جهت 
تصميم گرفتيم دو مستند با موضوع اطلاع رساني و هشداردهي 
نسبت به اين دو شهر اتفاق مي افتد، توليد كنيم. تاجيك ادامه 
داد: پس از گذشت يكس��ال اولين مستند درباره شهر تهران با 
نام »باغ هاي گمشده« را رونمايي مي كنيم و دومين مستند هم 
در خصوص شهر مشهد است كه توسط محسن رمضان زاده در 

حال توليد است. 
مدير شبكه مستند سيما با تمجيد از مستند »باغ هاي گمشده« 
گفت: فيلم ها و تصاوير خوبي در اين مستند استفاده شده و نمود 
تبلور تحقيق و پژوهش را در اين اثر مش��اهد مي كنيم و از اين 
لحاظ يك فيلم قوي اس��ت و مي تواند به عنوان منبع و مرجع 

براي پژوهش��گران باشد. در ادامه اين نشس��ت هادي آفريده، 
تهيه كننده و كارگردان »باغ هاي گمش��ده«، از رويكرد رسانه 
ملي و شبكه مستند در جذب مستندسازان حرفه اي تقدير كرد 
و اين كار را باعث آشتي مستندسازان با صداوسيما دانست. اين 
مستند ساز تأكيد كرد: برخورد مناسب با هنرمندان، مردم را نيز 
به سمت تلويزيون مي كشاند. آفريده گفت: »باغ هاي گمشده« 
اولين فيلم من در سال هاي اخير است كه در آن دغدغه پرداخت 
مالي نداشتيم و به قول معروف دستمان در پوست گردو گذاشته 
نش��د و ش��اهد برخورد حرفه اي بوديم. لازم به ذكر است باغ 
فردوس كه موزه سينما نيز در آن واقع شده، يكي از قديمي ترين 
باغ هاي تهران است كه اكنون تنها بخشي از آن به يادگار باقي 
مانده است. در مستند »باغ هاي گمش��ده« به سرگذشت اين 
باغ زيبا نيز اشاره شده اس��ت. علاقه مندان به تماشاي مستند 
»باغ هاي گمش��ده« مي توانند روز شش��م فروردين سال 95 

تماشاگر اين مستند از شبكه مستند سيما باشند. 

 بعد از ابطال مزايده صداوسيما توسط دولت
حالا اين سرافراز است كه مي خواهد تلافي كند

امام صادق عليه السلام: 

إذِا أرَادَ اللّه بعَِبدٍ خِزيا أجَرى فَضيحَتَهُ 

عَلى لسِانهِِ

هرگاه خداوند بخواهد بنده ای را رس��وا 

كند، از طريق زبانش او را رسوا مى كند. 
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سرايت بي پولي تلويزيون به اخبار ورزشي

قطري ها نمي گذارند گل اروپايي نشان دهيم!
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  گزارش

ورتا چماني     دریچه

 آخرين خبرها از توليد سريال 
»شهيد بروجردي« شورجه

    هادى عسگرى
بازي ه�اي  تصاوي�ر  پخ�ش  ح�ق  نخري�دن 
ليگ ه�اي معتب�ر فوتب�ال اروپ�ا باعث ش�ده اخبار 
ب�ه ج�اي پخ�ش ويدئ�وي گل ه�اي بازي ه�اي 
فوتب�ال ب�ه نش�ان دادن عك�س قناع�ت كن�د. 
شايد باورش سخت باش��د كه پاي قطري ها به پخش اخبار 
ورزش��ي باز ش��ود و يك ش��ركت قطري نگ��ذارد ايراني ها 
صحنه هاي ج��ذاب و گل هاي بازي هاي فوتب��ال اروپايي را 
ببينند! مخاطبان اخبار ورزشي چند ماهي است كه به ديدن 
عكس بازي ه��اي فوتب��ال در اروپا عادت كرده ان��د با وجود 
اينكه بازي ها به صورت زنده از ش��بكه س��ه يا ورزش پخش 
ش��ده اند. چرا اين اتفاق مي افتد؟ شركت بين اسپورت يكي 
از زير مجموعه هاي ش��بكه الجزيره قطر و وابس��ته به گروه 
رسانه اي BEIN است. بين اسپورت مجموعه اي از كانال هاي 
تلويزيوني را در سراس��ر جهان دارد و در كنار آن حق پخش 
انحصاري فوتبال و چند ورزش ديگر را در نقاط مختلف جهان 
در اختيار دارد. قطري ه��ا تقريباً همه بازي هاي مهم فوتبال 
ليگ هاي اروپا را از ليگ برتر انگليس، لاليگاي اسپانيا، سري 
آ و س��ري ب ايتاليا، ليگ فرانسه، بوندسليگاي آلمان و ليگ 
باشگاه هاي اروپا، جام ملت هاي اروپا، جام باشگاه هاي آسيا و 
هر چه مس��ابقه مهم ديگر فوتبال كه بتوان حق پخش آن را 
خريد، انحصاري در اختيار گرفته اند. تلويزيوني ها مي گويند 
تا پيش از توافق هسته اي و شرايط پسابرجام ما دست بازتري 
در پخش تصاوير داش��تيم، اما اكنون توقع ها از قانونمندي 
بالارفته و قطري ها فشار آورده اند تا صداوسيما به حق پخش 
احترام بگذارد. صداوسيما هم كه بي پولي اش شهرت جهاني 

پيدا كرده مانند بسياري از شبكه هاي ديگر تلويزيوني ترجيح 
داده است فقط همان پخش زنده را بخرد و براي اخبار به نشان 
دادن عكس اكتفا كند. داوود عابدي، خبرنگار و مجري ورزشي 
شبكه خبر سيما به »جوان« مي گويد: »حق پخش مسابقات 
مهم ورزشي معمولاً توس��ط يك شركت يا شبكه خريداري 
مي شود و س��اير ش��بكه ها مجبورند براي پخش مسابقات 
رضايت آن ش��بكه اي كه انحصار را در اختيار دارد به دست 
آورند«. عابدي مي افزايد: »به دليل قيمت بالاي حق پخش 
بسياري از شبكه ها مانند يورونيوز نيز از اخبار ورزشي فقط 
عكس مس��ابقات را پخش مي كنند«. گفته مي شود شركت 
قطري به صداوسيما فش��ار آورده است كه در صورت پخش 
تصاوير فوتبال در بخش هاي خبري، ممكن است قراردادي 
كه ميان آنها و صداوس��يما است با مش��كل روبه رو شود. در 
اين شرايط بهتر است دوستداران بازي فوتبال و به خصوص 
علاقه مندان به ليگ هاي اروپايي به جاي اينكه منتظر پخش 
اخبار باشند در زمان اعلام شده بنشينند و فوتبال را به صورت 

زنده تماشا كنند تا صحنه هاي جذاب آن را از دست ندهند.

  محمد صادق عابديني
بع�د از س�رمايه گذاري دول�ت و هم�كاري 
وزارتخانه هاي ارشاد و ارتباطات در راه اندازي 
س�امانهVOD حالا صداوس�يما كه سر قضيه 
بودجه از دس�ت دولت ناراحت اس�ت، فرصت 
پيدا ك�رده و با پيش كش�يدن قانون اساس�ي 
VOD دولت�ي را زي�ر س�ؤال ب�رده اس�ت. 
صداوس��يمايي ها معتقدن��د VOD مص��داق 
تلويزيون اس��ت. برنامه»هفت« كه جمعه شب 
گذش��ته از تلويزيون پخش ش��د، فرصتى بود تا 
معاون حقوقي سازمان صداوسيما با ارائه ادله اي 
ك��ه از نظر س��ازمان قانع كننده ب��ود، راه اندازي 

VOD را جزو وظايف صداوسيما اعلام كند. 
   صداوسيما چطور مدعي VOD شد؟

يكي از آيتم هاي برنامه »هفت« كه شامگاه جمعه 
از شبكه سوم سيما پخش شد، پرداختن به موضوع 
ايجاد VOD بود. سامانه اي كه با ترجمه فارسي 
س��امانه نمايش درخواس��تي، به صورت مخفف 
»سند« ناميده مي شود. »س��ند« چند روز پيش 
در مراسمي كه از س��وي وزارت ارشاد برگزار شد، 
رونمايي شده و ارش��اد قول قرار گرفتن چند هزار 
فيلم روي خروجي آن را داده است. البته مسئولان 
س��ازمان س��ينمايي باز هم تمايلي به حضور در 
»هفت« نداشتند و جايگزيني را كه براي حضوردر 
مناظرهVOD در »هفت« معرفي كردند از سوي 
افخمي پذيرفته نشد تا در نهايت صداوسيما يك 

طرفه پنبه VOD را بزند و آن را از آن خود بداند. 
محمدرضا عباس��يان، مدير پيش��ين مؤسس��ه 
رس��انه هاي تصويري و دبير اسبق جشنواره فيلم 
فجر كه كارمند صداوس��يما نيز هس��ت به همراه 
حامد معيني مدير حقوق بي��ن الملل و مالكيت 
فكري صداوس��يما، مهمانان »هفت« در بررسي 
VOD ت��لاش كردند ت��ا در ميدان��ي يك طرفه 
به هم��ه تلاش هاي دول��ت براي ايجاد »س��ند« 
حمله كنند و در آخر حق مالكيت اين س��امانه را 
از آن تلويزي��ون بدانند. دليل اي��ن كار هم از ابتدا 
مشخص است. صداوسيما چند ماهي است كه بر 
سر موضوع بودجه سال 95 حسابي از دست دولت 
ناراحت است. اين ناراحتي با اعمال نفوذ دولت در 
به شكست رساندن مزايده آگهي هاي صداوسيما 
افزوده ش��ده است. سرافراز و س��ازمان متبوعش 
روي موفقيت مزايده آگهي هاي راديو و تلويزيون 
حس��اب ويژه ای باز كرده بودند و در يك محاسبه 
سر انگشتي سالي هزار و 700 ميليارد تومان درآمد 
خالص را كنار گذاشته بودند كه دولت بازي را به هم 
زد. حالا به نظر مي رسد كه نوبت صداوسيما است 
كه محل درآمدي را كه ارشاد به آن نظر دارد، هدف 
 VOD قرار دهد. وزارت ارشاد روي بازگشت مالي
حساب كرده است و براي صداوسيمايي هاي تشنه 

انتقام چه راهي نزديك تر از VOD؟
عباس��يان و معيني هم از نظر فني و ه��م از نظر 

حقوقي به VOD حمله كردند.  

   ويدئ�و كل�وپ اينترنت�ي ي�ا ش�بكه 
تلويزيوني؟

 IPTV همان VOD صداوسيمايي ها معتقدند
است و بنابر قانون اساس��ي حق انحصاري پخش 
برنامه هاي راديو و تلويزيوني با تلويزيون است. اين 
ادعا البته تناقضي نيز دارد كه از طرف ارش��اد ارائه 
شده است. ارش��ادي ها اما VOD را همان ويدئو 
كلوپ اينترنت��ي مي دانند. ويدئ��و كلوپ ها كه در 
دهه 70 و اوايل 80 وظيفه فروش و اجاره فيلم هاي 
ويدئويي را داش��تند با مجوز وزارت ارشاد فعاليت 
مي كردند و مؤسسه رسانه هاي تصويري نيز براي 
تأمين محتواي آنها ايجاد ش��د. مؤسسه بعد ها با 
فراگير شدن تكنولوژي لوح فشرده به شبكه نمايش 
خانگي ارتقا پيدا كرده است. VOD  اما با حذف 
فيلم هاي ويدئويي و لوح هاي فش��رده، فايل هاي 
ديتا را در فضاي اينترن��ت در اختيار علاقه مندان 
قرار مي دهد.  البته تفسير قانون اساسي با شوراي 
نگهبان است و اين ش��ورا تا به حال درباره ماهيت 
VOD و اينكه اين سامانه را مي توان تلويزيون به 

حساب آورد، تفسيري ارائه نكرده است. 
   مردم چه كار مي كنند؟

در حالي كه تلويزيون مي خواهد بر سر منافع مالي 
VOD كه فعلًا در حد حرف است با دولت دست 
به يقه ش��ود و احتمالاً از اين دع��وا بتواند منفعت 
ببرد، مردم طبق روال گذشته با چند كليك ساده 
به انواع فيلم هاي مجاز و غيرمجاز دسترس��ي پيدا 
كرده و آنچه وزارت ارشاد و صداوسيما مي خواهند 
به صورت پولي به آنها بفروش��ند به صورت رايگان 
دانلود مي كنند. مشخص نيست راه اندازي VOD تا 
به امروز چقدر هزينه داشته است و چه ميزان هزينه 
لازم است تا سامانه آن تكميل شود. صداوسيما كه 
IPTV را هنوز راه نينداخته مي خواهد VOD را 
نيز به دس��ت آورد؛ موضوعي كه قطعاً با مقاومت 
دولت هم��راه خواهد ش��د. پروژه ه��اي هزينه بر 
VOD و IPTV  بدون پيشرفت محسوس نام شان 
بر سر زبان ها است و سايت هاي فارسي، دانلود فيلم 
طبقه بندي تقريباً كاملي را براي دوستداران سينما 
فراهم كرده اند. سايت هايي كه نه متعلق به ارشاد 
هس��تند، نه بودجه اي از صداوسيما مي گيرند و نه 
هيچ گاه خودشان را وارد بازي هاي مالي و حساب و 

كتاب فروش اينترنتي فيلم نكرده اند.

 تلویزیون به دنبال سرقفلی 
ویدئو کلوپ اینترنتی ارشاد

   خبر

تجديد چاپ 3 كتاب از 3 مجموعه انتشارات روايت فتح
    کتاب

يادگاران، مادران و آس�مان تجديد چاپ ش�دند. يك 
جلد از كتاب هاي س�ه مجموع�ه يادگاران، م�ادران و 
آس�مان انتش�ارات روايت فت�ح تجديد چاپ ش�دند.

به گزارش روابط عمومي مؤسسه انتشاراتي روايت كتاب هاي 
»آسمان 5: ستاري به روايت همسر شهيد«، »يادگاران21، 
ش��هيد رضوانخواه« و »مادران 3: شهيدان غياثوند به روايت 
مادر« تجديد چاپ ش��دند. گفتني اس��ت كتاب ستاري به 
روايت همسر شهيد براي سومين بار، در 3هزار و 200 نسخه 

و با قيمت 5هزار تومان تجديد چاپ ش��د. كت��اب يادگاران 
رضوانخواه نيز در چاپ سومش با قيمت 5هزار تومان در 2هزار 
و 300 نسخه خواندني شد. كتاب مادران شهيدان غياثوند نيز 
كه با نام »فرشتگان حواسشان جمع است« منتشر شده بود 
با قيمت 8هزار تومان و در 3هزار و 200 نسخه به چاپ دوم 
رسيد. لازم به ذكر است انتشارات روايت فتح تاكنون داراي 
12 مجموعه مختلف است كه هر كدام به روايتي به بازخواني 

زندگي شهداي هشت سال دفاع مقدس مي پردازد.

جم�ال ش�ورجه از ن�گارش فيلمنامه س�ريال ش�هيد بروجردي خب�ر داد. 
شورجه درباره آخرين وضعيت سريال »شهيد بروجردي« گفت: هنوز فيلمنامه اين 
سريال آماده نيست و نمي دانم مسئولان صدا و سيما قرارداد نگارش فيلمنامه را 
قبول كرده اند يا خير؛ از اين رو در خبرها عنوان نكردم كه اين سريال به پيش توليد 

نزديك شده است. 
وي ادامه داد: نگارش 16 قسمت از فيلمنامه اين س��ريال به پايان رسيده و گروه 
نويسندگان به س��رگروهي محمود غلامي در حال نگارش مابقي قسمت هاي اين 
سريال 28 قس��متي هس��تند و قطعاً بعد از نگارش فيلمنامه، اين اثر به شوراهاي 
مرتبط در رسانه ملي ارسال خواهد شد و بعد از آن نيز مشخص نيست كه قرار است 
چه اتفاقي برای سريال رخ دهد. كارگردان »سي و سه روز« با بيان اينكه محمود 
غلامي تهيه كنندگي كار را نيز بر عهده دارد، اظهار  داشت: هنوز نگارش فيلمنامه 
سريال شهيد بروجردي به طور كامل به پايان نرس��يده است كه بخواهيم درباره 

كارهاي مربوط به بازنگري و طبيعتاً توليد سريال به طور قطع صحبت كنيم. 
شورجه تصريح كرد: سريال شهيد بروجردي جزو پروژه الف ويژه به شمار مي رود؛ با 
اين حال بايد منتظر ماند تا ببينيم با وضعيت بودجه رسانه ملي اصلاً اين سريال جزو 
پروژه هاي الف ويژه قرار خواهد گرفت يا خير و نمي دانم اين پروژه جزو اولويت هاي 
رسانه ملي براي ساخت در سال آينده خواهد بود يا نه. وي افزود: در دوران مديريت 
عزت الله ضرغامي بر صدا وسيما، قرارداد اوليه س��ريال 28 قسمت بوده است كه 
احتمال دارد تعداد قسمت هاي سريال افزايش يابد؛ سريال شهيد بروجردي از پنج 
س��الگي تا زمان ش��هادت وي را در بر مي گيرد. كارگردان »سي و سه روز« خاطر 
نشان كرد: حتي اگر سريال شهيد بروجردي ساخته نشود نيز بعيد مي دانم كه فيلم 

سينمايي اين شهيد با همين فيلمنامه توليد شود. 

فجر بين الملل يك شبه جهاني شد!
   محمد صادقى

 با جداس�ازي بخش هاي ملي و بين الملل فيلم فجر، ارديبهشت سال 
آينده سي و چهارمين جشنواره جهاني فيلم فجر برگزار خواهد شد. 
س��يدرضا ميركريمي، دبير اين دوره از جش��نواره كه همزمان مديرعامل 
خانه سينما نيز هست، روز سه شنبه قرار است اولين نشست خبري اش را 
با رسانه ها داشته باشد. نكته جالب توجه در خصوص اين دوره از جشنواره 
حذف عنوان »بين الملل« و تأكيد بر واژه »جهاني« براي جش��نواره فيلم 
فجر اس��ت. اين واژه گزيني در حالي صورت گرفته است كه در هيچ يك 
از دوره هاي گذشته جشنواره فيلم فجر و از زماني كه عنوان بين المللي به 
نام جشنواره اضافه شد، اين فس��تيوال فيلم هيچ گاه در بخش بين المللي 

تأثير گذاري خاصي نداشته است. 
اصرار بر واژه سازي براي جشنواره فيلم فجر كه جايگاه ملي آن بسيار بيشتر 
از بخش بين الملل به چشم آمده و اضافه كردن واژه »جهاني« كه عنواني 

بالاتر از »بين الملل« به شمار مي آيد آيا مي تواند زمينه جذب كارگردانان 
سرشناس سينماي جهان به اين جشنواره باشد؟ 

تجربه نشان داده اكثر فيلم هاي نامداري كه در بخش بين المللي جشنواره 
حضور پيدا مي كردند، بارها و بارها در ديگر فستيوال هاي سينمايي در ديگر 
 A كشورها روي پرده رفته اند. اين در حالي است كه در جشنواره هاي رده
سينماي جهان، يكي از موارد پذيرش فيلم ها اين است كه اكران اول فيلم 
بايد در آن جشنواره صورت بگيرد. اما در فجر معمولاً نسخه هاي دي وي 
دي فيلم هاي پذيرفته شده در جشنواره در گوشه خيابان ها فروخته مي شد 

و تنها لطف اكران آن تماشاي فيلم بر پرده عريض سينما بود! 
سيد رضا ميركريمي در نشست روز سه شنبه احتمالاً از عنوان »جهاني« 
كه به نام جشنواره اضافه شده دفاع خواهد كرد. بايد ديد مديرعامل خانه 
سينما و دبير اين جش��نواره چه توجيهي براي جهاني شدن يك شبه فجر 

ارائه خواهد كرد. 


